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Onderwerp 
Zienswijze Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
Nationaal Programma Ruimte voor Defensie 

Beste dames en heren, 

Op 15 december 2023 heeft u de Notitie Reikwijdte en Detailniveau Nationaal Programma Ruimte 
voor Defensie aangenomen en vrijgegeven voor inspraak. In de Notitie Reikwijdte en Detailniveaü 
heeft u inzichtelijk gemaakt op welke specifieke locaties de komst of toename van 
defensieactiviteiten noodzakelijk wordt geacht en heeft u - waar aan de orde - locatieafternatieven 
in kaart gebracht. De Notitie Reikwijdte en Detailniveau ligt vanaf maandag 18 december 2023 tot 
en met maandag 12 februari 2024 ter inzage. Op basis van de gegeven inspraak zal het onderzoek 
naar de effecten op de leefomgeving worden uitgevoerd. Ook wordt door u de Commissie voor de 
milieueffectrapportage om advies gevraagd. Iedereen kan in deze periode een reactie geven op deze 
notitie in de vorm van een zienswijze. Wij maken graag gebruik van deze mogelijkheid. 

Samenwerking. 
Wij koesteren de van oudsher aanwezige banden met Defensie. Uw aanwezigheid is sterk verbonden 
met ons gebied. Wij waarderen en respecteren elkaars rol en verantwoordelijkheden, waarbij het 
evident is dat een goede samenwerking van groot belang is. Vanuit die langdurige relatie willen we 
graag vanuit een positieve grondhouding meedenken. 

Onze gemeente is onderdeel van de Kop van de Veluwe, een van de zeven Gelderse regio's. Samen 
met het provinciebestuur en het bestuur van het waterschap werken wij in deze regio aan 
gebiedsgerichte opgaven. Deze zijn uitgewerkt in een agenda die recent door de diverse besturen is 
vastgesteld. We onderkennen deze agenda dat wij veel opgaven willen realiseren in een beperkte 
ruimte. We zullen daarom strategische afwegingen moeten maken in het benutten van de ruimte. 
Om onze ambities te realiseren zijn stevige investeringen nodig. Denk aan herontwikkeling van het 
stationsgebied 't Harde, waar wij een knooppunt voor verkeersmodaliteiten (spoor, bus, auto, fiets) 
willen realiseren, in combinatie met een moderne gebiedsontwikkeling. Andere opgaven in dit gebied 
gaan over de mobiliteit, meer concreet over de corridor A50 en de Corridor A28/Flevopolder. Wij 
zien in uw en onze opgaven koppelkansen. Investeringen van uw kant kunnen bijdragen aan 
verwezenlijking van de plannen. Andersom gaan we graag met u in gesprek, hoe onze plannen 
kunnen bijdragen aan uw opgaven. 



Wij moeten in ons gebied ruimte bieden aan bedrijven, inwoners en bezoekers. We voorzien de 
komende jaren (tot 2040) een groei van 10-15 duizend inwoners in de Kop van de Veluwe. Ook 
verwachten we een toename van recreanten en toeristen. Meer ruimte voor schietoefeningen kan 
beperking van de gewenste groei tot gevolg hebben. 

Het is van cruciaal belang dat de impact op ons gebied zorgvuldig wordt overwogen voor het 
maatschappelijke draagvlak. Wij als gemeente en de provincie kennen het gebied en weten waar de 
kansen en risico's liggen van uw plannen. Daarnaast is het van belang om rekening te houden met 
opgaven die wij zelf hebben. Voor bijvoorbeeld op het gebied wonen, werken, energie, natuur en 
landbouw. En dat allemaal in een zeer kwetsbaar en kwalitatief hoogwaardig gebied. Daarnaast 
beschikken wij over veel deskundigheid op het vlak van gebiedsontwikkeling. Wij kunnen de effecten 
van uw plannen op deze korte termijn nog niet volledig overzien. Het is waardevol en noodzakelijk 
dat Defensie gebruik maakt van onze lokale kennis en expertise, om de plannen verder te 
ontwikkelen en te verkennen. 

Na uw toelichting op vrijdag 12 januari is er in de provincie Gelderland een bestuurlijke kopgroep 
gevormd om blijvend met u in gesprek te gaan. Deze kopgroep bestaat uit bestuurders van de 
gemeenten Ede, Ermelo, Apeldoorn, Barneveld, Arnhem, Zevenaar en Oldebroek en de provincie 
Gelderland. Vanuit deze kopgroep is nauw overleg geweest over die inhoud van een zienswijze. 

Aanvulling NRD. 
In de Notitie Reikwijdte en Detailniveau Nationaal Programma Ruimte voor Defensie beschrijft u de 
nieuwe ruimtevraag en is deze in kaart gebracht, zodat een afweging gemaakt kan worden met 
andere ruimtevragers en uiteindelijk de uitkomst van die afweging kan worden vastgelegd in 
planologisch-juridisch bindende besluiten. Daarvoor moeten in de MilieuEffectRapportage (MER) als 
eerste de milieueffecten worden onderzocht. Op basis van deze uitkomsten, aangevuld met de 
opbrengsten van het participatie traject, moet het kabinet uiteindelijk een beluit nemen op welke 
locaties de ruimtebehoefte van Defensie wordt ingevuld. Vertaald in een nationale beleidsvisie 
Nationaal Programma Ruimte voor Defensie. Dit nog te nemen besluit over de nationale beleidsvisie 
Nationaal Programma Ruimte voor Defensie moet vervolgens onderdeel worden van de Nota Ruimte. 

Wij vinden het belangrijk dat u de volgende punten meeneemt in uw vervolgproces: 
1. Onderzoek eerst de mogelijkheden om bestaande locaties maximaal te benutten. Inbreiding 

heeft onze voorkeur boven uitbreiding en uitbreiding van een bestaande locatie heeft onze 
voorkeur boven een geheel nieuwe locatie. 

2. Een tweede belangrijk uitgangspunt is het principe van bodem- en water sturend. Wij zien dit 
uitgangspunt graag uitgewerkt in de NRD. 

3. Laat het lokale karakter en de leefbaarheid van de omgeving een belangrijke rol innemen in 
uw te maken keuzes. Want alleen met lokaal draagvlak kunt u uw plannen uitvoeren. 

4. Zoek naar slimme combinaties én onderzoek of schaarse grond voor meerdere functies kan 
worden gebruikt. In dat kader verzoeken wij ook te onderzoeken of het mogelijk is Lelystad 
Airport voor militaire doeleinden te gebruiken als alternatief, in plaats van of naast de in uw 
plan gepresenteerde uitbreidingen bij de (Gelderse) vliegbases. 

5. Met name de laagvlieggebieden hebben grote impact op onze inwoners binnen onze 
gemeente. Uw plannen maken nog niet duidelijk of de laagvlieggebieden jaarrond intensiever 
gebruikt kunnen worden of periodiek. Wij verzoeken u dit duidelijk te maken, waarbij het 
periodieke gebruik onze voorkeur heeft. 

6. Hieraan gekoppeld spreekt de NRD over lichte en zware planologische regimes voor de 
laagvlieggebieden. Wij gaan er van uit dat de MER duidelijk zal maken wat hieronder wordt 
verstaan. En wat de gevolgen van deze verschillende planologische regimes kunnen zijn voor 
ontwikkelingen binnen deze gebieden. 

7. Een zelfde vraag geldt voor de Cargodrones. Binnen welke zone vliegen deze, in welke 
frequentie, en met welke gevolgen voor onze inwoners en eventuele effecten op 
luchtverkeer. 
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8. U benoemt een uitbreiding aan de Zuid zijde en de Wezeperberg van het  ASK  terrein, maar 
wij hechten er wel aan dat de Zuidweg daardoor niet permanent wordt afgesloten voor het 
verkeer. Deze heeft namelijk ook een belangrijke bovenlokale en regionale (recreatieve) 
functie binnen onze regio. 

9. Uitbreiding en/of aanpassing van de milieuvergunningen (meer of zwaarder schieten) kan 
gevolgen hebben voor de toekomstige woningbouwplannen en de leefbaarheid binnen ons 
gebied. Wij krijgen graag inzicht in de gevolgen voor onze gemeenschap. 

10.In het buitengebied van onze gemeente spelen meerdere opgaven waar tegelijkertijd aan 
gewerkt moet worden. Hierbij kan worden gedacht aan de energietransitie, de woningbouw 
opgave, klimaatadaptatie, de transitie naar een toekomstbestendige (natuurinclusieve) 
landbouw, de toenemende aandacht voor biodiversiteit en de stikstofproblematiek. Door de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau Nationaal Programma Ruimte voor Defensie wordt een 
nieuwe claim op het grondgebied van onze gemeente gelegd. De plannen uit deze notitie kan 
andere beleidsvoornemens of ontwikkelingen frustreren in onze gemeente. Daarom is het 
goed om in gesprek te gaan om mogelijke synergie en integratie verder te verkennen. 

11.Wij zien graag dat de MER ook in gaat op de effecten van schieten met andersoortige munitie 
op het grondwater, de bodem en de volksgezondheid. 

12.De beoogde toename van het gebruik van de defensieterreinen in onze gemeenten heeft 
mogelijk effecten. Graag zien wij in de MER de cumulatieve effecten met andere bronnen in 
kaart gebracht. 

13.Als gemeente en ook als regio Kop van de Veluwe gaan we graag met elkaar in gesprek om 
over de mogelijkheden voor nieuwe activiteiten en verdere uitbreiding van defensie binnen 
onze gemeente en in de regio Kop van de Veluwe te verkennen en te onderzoeken. In onze 
gemeente en regio is van oudsher een nauwe verwevenheid met defensie en de daarbij 
behorende zichtbaarheid daarvan. Daarmee is er ook een maatschappelijk draagvlak voor 
defensieactiviteiten. Uitbreiding kan ook een impuls geven aan de economie, de 
werkgelegenheid, het voorzieningenniveau en eventuele toekomstige ruimtelijke 
ontwikkelingen. 

Wij verzoeken u deze zienswijze te betrekken bij het vervolgproces rond de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau Nationaal Programma Ruimte voor Defensie en zien uw reactie met belangstelling 
tegemoet en de uitnodiging om gezamenlijk het gesprek hierover te hebben. 

Bel of mail gerust als u vragen heeft 
ik ben te bereiken op 0578 699494. Of via de mail op j.spronk©heerde.nl. Belt u ons? Houd dan 
deze brief bij de hand. Mailt u ons? Noem dan het kenmerk van deze brief in uw mail: 621711. 

Met vriendelijke groet, 
het college, 
sec reta burgemeester 

B/iah Zuthem=  Mr.  O.G. Prinsen 
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